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O. Stanisław Staniewski (CSsr) już od trzech lat jest proboszczem parafii najświętszego
Odkupiciela w Grodnie. Prz
ed tak wielkim wydarzeniem, jakim jest konsekracja świątyni, o. Stanisław przypomniał historię
powstania młodej parafii, a także opowiedział o napotykanych trudnościach. proboszcz parafii
opowiedział, czym jest konsekracja i w jaki sposуb cała wspуlnota przygotowuje się do niej. 
 
 - W którym roku zaczęła się historia nowej parafii na Dziewiatówce?
   - Budowanie kaplicy rozpoczęło się w 1993 roku. W sierpniu przygotowaliśmy plac pod
kaplicę do poświęcenia. Na początku stał tylko krzyż i był zrobiony daszek nad ścianą, gdzie
później było prezbiterium. Kaplica została pobudowana bardzo szybko. Wtedy byłem jeszcze
klerykiem po pierwszych ślubach. Natomiast budowanie świątyni rozpoczęło się w listopadzie
1997 r. Rok później zostały już wylane fundamenty. †       
   - Kiedy odbyło się wmurowanie kamienia węgielnego?
   - 7 października 2000 r. odbyło się wmurowanie kamienia węgielnego pod budowę kościoła.
W naszej świątyni jest to kawałek płyty z grobu św. Piotra Apostoła, który poświęcił i ofiarował
bł. Jan Paweł II. Jest to bardzo ważne wydarzenie dla nas. Czujemy szczególną opiekę
błogosławionego Papieża.

   - Ilu parafian liczyła młoda parafia?
    - Ilu parafian oficjalnie liczyła parafia jest trudno powiedzieć. Na pewno była to mała parafia,
która bardzo szybko rosła. Dzisiaj w każdą niedzielę do kościoła przychodzi około 10 tysięcy
wiernych. Mamy bardzo dużo ślubów i chrztów oraz ciągle się powiększa liczba dzieci, które
przychodzą na katechezę.

      - Dlaczego mianowicie ojcowie redemptoryści pracują i opiekują się kościołem na
Dziewiatówce?
    - Otrzymaliśmy pozwolenie na budowę kościoła w Grodnie. Najpierw mieliśmy budować
świątynię na Wiszniowcu, gdzie obecnie znajduje się cerkiew. Początkowo ten plac pod budowę
kościoła dano redemptorystom. Ale później dokonały się zmiany i przeniesiono nas na
Dziewiatówkę. Wtedy tutaj było pole. Mamy takie zdjęcie: kościół stoi, a za nim nie ma ani
jednego budynku. Teraz ciężko to sobie wyobrazić, ale tak było. 
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   - Dlaczego kościół na Dziewiatówce jest pod wezwaniem Najświętszego Odkupiciela?
    - Wybór, pod jakim wezwaniem będzie parafia, głównie zależy od proboszcza, prowincjała i
księdza biskupa. W naszym kościele posługują ojcowie ze Zgromadzenia Najświętszego
Odkupiciela, to właśnie posłużyło temu, że kościół będzie miał takie, a nie inne wezwanie, które
zostało zatwierdzone przez ojca prowincjała Zgromadzenia Redemptorystów oraz księdza
biskupa. 

    - W każdą środę w parafii jest odprawiana nowenna do Matki Bożej Nieustającej
Pomocy. Jak powstała  taka tradycja?
    - Wśród licznych nabożeństw ku czci Matki Bożej Nieustającej Pomocy największą
popularność zyskała Nowenna Nieustanna, odprawiona po raz pierwszy w 1922 roku przy
kościele redemptorystów pw. św. Alfonsa w Ameryce Północnej. Na ziemiach polskich kult
Matki Bożej Nieustającej Pomocy wiąże się przede wszystkim z działalnością misyjną
redemptorystów. Właśnie dlatego chcieliśmy wprowadzić nowennę ku czci Matki Bożej
Nieustającej Pomocy także w naszej parafii. Pierwsze nabożeństwo odbyło się 24 grudnia 1995
roku i od tamtej pory odbywa się w każdą środę. Wierni klękają przed Matką Najświętszą, by
zawierzyć Jej swoje życie, podziękować za otrzymane łaski i prosić o Jej Matczyną opiekę.

    - Jaki charyzmat mają ojcowie redemptoryści?
    - Charyzmatem redemptorystów, czyli szczególnym darem i jednocześnie zadaniem do
wypełnienia, jest pójść za Chrystusem Odkupicielem i głosić ludziom Dobrą Nowinę o ich
przeobfitym odkupieniu. A głoszenie Ewangelii Jezusa odbywa się poprzez misje i rekolekcje. 

    - Ojciec od wielu już lat pracuje z młodzieżą. Czy młodzież redemptorystowska różni
się od innej młodzieży?
    - Z pewnością się różni, chociażby tym, w jakim duchu jest wychowywana. Nasza młodzież
kieruje się na wzór założyciela zgromadzenia – św. Alfonsa  Liguori, który swoim życiem głosił,
że Jezus jest Odkupicielem. Wszystko zależy od charyzmatu, w którym człowiek się
wychowuje. A wielość charyzmatów w Kościele Chrystusowym jest błogosławieństwem.

    - 15 października parafię Najświętszego Odkupiciela czeka wielka uroczystość –
konsekracja świątyni. Co to jest konsekracja?
    - Konsekracja jest to oddanie kościoła na wyłączną własność Bogu poprzez specjalny
obrzęd. Ten obrzęd składa się z trzech części. Najpierw odbywa się pokropienie ścian.
Następnie święci się wnętrze świątyni, prosząc o wspomożenie Ducha Świętego. W ostatniej
części odbywa się konsekracja murów poprzez namaszczenie olejem. Po namaszczeniu ołtarza
spala się na nim kadzidło w czterech rogach i pośrodku. A więc konsekracja jest to Boża
pieczęć, która potwierdza na zawsze wobec wszystkich, że jest to miejsce, które Pan Bóg
szczególnie wybrał jako miejsce spotkania i przebaczenia, jako miejsce, w którym niebo
spotyka się z ziemią.

     - Jak parafia przygotowuje się do konsekracji?
    - Przygotowujemy się do konsekracji naszej świątyni poprzez codzienną modlitwę w intencji
Misji, które odbędą się od 9 do14 października. Od roku Róże Różańcowe modlą się w intencji
konsekracji naszej świątyni. Chcemy też zaangażować do modlitwy wszystkich parafian,
dlatego prosiliśmy, by od 1 października wierni codziennie ofiarowywali "Ojcze nasz" i "Zdrowaś
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Maryjo" w intencji Misji i konsekracji naszego kościoła.

    - Jak będzie wyglądać 15 października na Dziewiatówce?
    - Msza Święta odbędzie się o godz. 12.00. Natomiast o 20.00 odbędzie się koncert
poświęcony bł. Janowi Pawłowi II, który erygował naszą diecezję. Wystąpią dwa chóry:
parafialny oraz "Grodzieńskie Słowiki". Przyjadą także goście z Opery Warszawskiej.
Wszystkich serdecznie zapraszamy do udziału w tak wielkiej uroczystości i prosimy o modlitwę
w tej intencji.
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